
Protokół Nr 4/2019 

z posiedzenia  

Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego 

z 25 kwietnia 2019 r. 

 

Początek posiedzenia: 10:00  

Miejsce: Siedziba Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, ul. Emilii Plater 

1, sala 424 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego otworzył Przewodniczący Komisji, Pan Stanisław 

Gorczyca, witając wszystkich członków Komisji oraz zaproszonych gości z instytucji oraz 

służb odpowiadających za  bezpieczeństwo w województwie warmińsko-mazurskim. 

(Załącznik nr 1 oraz załącznik nr 2).   

 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

W tym punkcie Przewodniczący Komisji, Pan Stanisław Gorczyca odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych: 

 projekt uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o stanie bezpieczeństwa 

publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim w 2018 roku. 

 projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Olsztynie w 2018 roku, 

 projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Elblągu w 2018 roku, 

4. Sprawy różne i wolne wnioski 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

. 

Uwag do porządku nie stwierdzono, porządek obrad przyjęto  jednogłośnie. 
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3. Zaopiniowanie materiałów:  

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o stanie bezpieczeństwa publicznego 

w Województwie Warmińsko-Mazurskim w 2018 roku.  

W tym punkcie Pan Stanisław Gorczyca, Przewodniczący Komisji poprosił  

o zreferowanie tematu mł. insp. Pana Edwarda Szydłowskiego, z-cę Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Olsztynie. Pan Edward Szydłowski za pomocą prezentacji 

multimedialnej  (załącznik nr 3) przedstawił stan bezpieczeństwa w województwie warmińsko-

mazurskim na rok 2018, w zakresie działań, za które odpowiada Policja.  

Po wysłuchaniu wystąpienia, Przewodniczący Stanisław Gorczyca poprosił  

o zreferowanie tematu kolejnego przedstawiciela służb, st. bryg. Michała Kamienieckiego, z-

cę Warmińsko-Mazurskiego Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie. Pan 

Michał Kamieniecki przedstawił temat w oparciu o prezentację multimedialną, która zawierała 

m.in. dane statystyczne oraz informacje na temat działań w celu zapewnienia właściwego 

poziomu bezpieczeństwa  w województwie (załącznik nr 4).   

Po zakończonym wystąpieniu o zabranie głosu poproszony został ppłk Straży 

Granicznej Pan Wojciech Banasiak, który za pomocą prezentacji multimedialnej (załącznik nr 

5) przedstawił informacje z działalności Warmińsko-Mazurskiej Straży Granicznej w 2018 

roku.   

Kolejnym przedstawicielem służb, poproszonym przez Przewodniczącego Komisji o 

zabranie głosu był mł. insp. Marek Gronkiewicz, przedstawiciel Izby Administracji Skarbowej 

w Olsztynie, który przedstawił zadania Izby Skarbowej wynikające z przepisów ustawy z dnia 

16 listopada 2016 r. o Krajowej Administracji Skarbowej (Dz. U. z 2018 r. poz. 508, z późn. 

zm.) m.in.: realizacja polityki celnej wynikającej z członkostwa w unii celnej Unii Europejskiej 

oraz obejmowanie towarów procedurami celnymi i regulowanie sytuacji towarów związanych 

z przywozem i wywozem towarów (załącznik nr 6).  

Po zakończonym wystąpieniu przedstawiciela Izby Administracji Krajowej o zabranie 

głosu poproszony został Pan Marek Fabiański, Dyrektor Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 

Drogowego w Elblągu, który przedstawił informacje m.in. z opracowania z samorządami 

wspólnych strategii i planów działań w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego, 

edukacja dzieci i młodzieży oraz organizacji Turniejów Motoryzacyjnych i Bezpieczeństwa  

w Ruchu Drogowym Warmii i Mazur (załącznik nr 6).  
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Kolejnym prelegentem był przedstawiciel Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego 

i Regionalnego Centrum Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w Olsztynie, Pan Marek Bojarski  

- zastępca dyrektora. Pan Marek Bojarski przedstawił najważniejsze działania Wojewódzkiego 

Ośrodka Ruchu Drogowego – Regionalnego Centrum BRD w Olsztynie na rzecz poprawy 

bezpieczeństwa ruchu drogowego w województwie warmińsko-mazurskim w roku 2018 

(załącznik nr 6). 

Następnie głos zabrał Jarosław Soroka, Dyrektor Biura Mazurskiego Ochotniczego 

Pogotowia Ratunkowego w Giżycku, który przedstawił informacje z działalności Pogotowia 

(załącznik nr 6).  

Po zakończeniu wystąpienia pana Jarosława Sroki o zabranie głosu poproszony został 

Pan Marek Myszkowski, Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Olsztynie, 

który przedstawił informacje z zakresu działalności Stacji Pogotowia m.in. dane statystyczne 

oraz dane z funkcjonowania dyspozytorni medycznej (załącznik nr 6).   

Następnie o głos poprosił  Pan Andrzej Pęziński – Kierownik Biura ds. Obronnych  

i Bezpieczeństwa Publicznego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. Pan kierownik podziękował wszystkim służbom za przesłanie materiału do 

Informacji o stanie bezpieczeństwa publicznego w Województwie Warmińsko–Mazurskim  

w roku 2018. Pan Andrzej Pęziński podkreślił także, iż wszystkie służby w swoich raportach 

podkreślały pomoc i wsparcie jakie otrzymały z Samorządu Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. Pan Andrzej Pęziński przekazał także członkom Komisji informację na temat 

działań w zakresie bezpieczeństwa przeciwpożarowego (załącznik nr 7). 

Następnie głos zabrał Pan przewodniczący Stanisław Gorczyca, który podziękował za 

wszystkie dotychczasowe wystąpienia i szczegółowe informacje w nich zawarte, zachęcając do 

dyskusji. Głos zabrał Wiceprzewodniczący Komisji Pan Edward Adamczyk, który powiedział 

iż działalność służb w województwie warmińsko-mazurskim ocenił bardzo wysoko. Pan 

wiceprzewodniczący Komisji zadał także pytanie przedstawicielowi Policji, pytając o nowe 

posterunki Policji oraz o regiony, w których występuje największa kradzież samochodów.  

W odpowiedzi mł. insp. Pan Edward Szydłowski powiedział, iż Policja planuje powołanie  

w województwie 5 posterunków, 2 komend oraz 1 komisariatu. Z kolei największe kradzieże 

są w Olsztynie oraz miejscowościach turystycznych, m.in. Giżycko i Mikołajki. Pan Edward 

Adamczyk zadał także pytanie przedstawicielowi Państwowej Straży Pożarnej, pytając  

o wypalanie traw i próby ograniczenia tego procederu. Udzielający odpowiedzi st. bryg. Michał 

Kamieniecki powiedział, iż prowadzone są działania wielopłaszczyznowe, od edukacyjnych 

poprzez prewencyjne. Następnie Pan Edward Adamczyk zadał pytanie przedstawicielowi 
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Straży Granicznej oraz Izbie Administracji Skarbowej, pytając o kradzieże samochodów. 

Odpowiedzi udzielił ppłk Straży Granicznej Pan Wojciech Banasiak, który powiedział m.in. iż 

liczba kradzieży aut zatrzymywanych na granicy maleje. Więcej pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący jeszcze raz podziękował wszystkim służbom oraz zarządził krótką 

przerwę. 

Po przewie Przewodniczący Komisji, Pan Stanisław Gorczyca przywitał obecnych 

gości i poprosił o zreferowanie tematu na temat stanu bezpieczeństwa w województwie 

warmińsko-mazurskim w 2018 roku. O głos poproszona została Pani Bożena Najda, z-ca 

Dyrektora Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olsztynie, która przedstawiła 

informacje na temat sytuacji epidemiologiczno-sanitarnej w 2018 roku (załącznik nr 7).  

Następnie o głos poproszony został Pan Adam Siemakowicz z Regionalnej Dyrekcji 

Lasów Państwowych w Olsztynie, który zreferował informacje m.in. na temat ochrony mienia 

i zwalczanie szkodnictwa leśnego (załącznik nr 6). Następnie głos zabrał Jan Sagańśki, z 

Mazurskiej Służby Ratowniczej w Okartowie, który przedstawił informację o działalności 

Mazurskiej Służby Ratowniczej, która prowadzi osłonę ratowniczą południowej części 

Wielkich Jezior Mazurskich szczególnie j. Śniardwy, Seksty, Bełdany, Mikołajskie, Tałty, 

Nidzkie, Tyrkło, oraz mniejsze jeziora nieleżące na szlaku w Powiecie Piskim i Powiecie 

Mrągowskim. 

Po wystąpieniu Pana Jana Sagańskiego głos zabrał Przewodniczący Komisji Pan 

Stanisław Gorczyca, który powiedział, iż poziom bezpieczeństwa w województwie warmińsko-

mazurskim stoi na wysokim poziomie. Głos zabrał także Wiceprzewodniczący Edward 

Adamczyk, który zadał pytanie Pani Bożenie Najdzie z Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w Olsztynie, pytając o stan kadrowy w Stacji. W odpowiedzi Pani Barbara 

Najda odpowiedziała, iż problem jest w powiatowych stacjach, natomiast ogólnie problemem 

stacji jest odejście wykwalikowanych pracowników do firm prywatnych. 

Po wyczerpaniu dyskusji więcej pytań nie zgłoszono. Przewodniczący Komisji 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o stanie 

bezpieczeństwa publicznego w Województwie Warmińsko-Mazurskim w 2018 roku. Uchwałę 

przyjęto pozytywnie, jednomyślnie (5 głosami za). 

Następnie członkowie komisji przeszli do kolejnych punktów w porządku obrad.  

 projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Olsztynie w 2018 roku, 

 projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji o działalności Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego w Elblągu w 2018 roku, 
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O przedstawienie informacji Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu w 2018 

roku poproszona została Pani Katarzyna Kępka, Prezes Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Elblągu. Pani Prezes zreferowała temat informujac m.in. o podstawie  

i zakresie działalności Kolegium, obsadzie kadrowej, oraz liczbie i specyfice wpływających do 

Kolegium spraw (załacznik nr 8). Nastepnie o zreferowanie tematu poproszony został Pan 

Marek Wachowski, Przezes Samorzadowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie. Pan 

Prezes przedstawił informację na temat działalności Kolegium za rok 2018, informujac m.in.  

o specyfice wpływających do Kolegium spraw oraz przedstawiając statystykę na temat sposobu 

ich załatwienia (załacznik nr 9). 

Po krótkiej dyskusji członkowie komisji przystapili do zaopiniowania projektów uchwał.  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji o działalności Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Elblągu w 2018 roku, członkowie komisji zaopiniowali pozytywnie, 

jednogłośnie (5 głosów za). 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji o działalności Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Olsztynie w 2018 roku, członkowie komisji zaopiniowali pozytywnie, 

jednogłośnie (5 głosów za). 

Przeowdniczący komisji, Pan Stanisław Gorczyca podziękował gosciom za przybycie i 

zreferowanie tematu. 

4. Sprawy różne i wolne wnioski 

W tym punkcie Członkowie Komisji, rozmawiali o propozycji posiedzenia wyjazdowego, które 

byłoby poświęcone bezpieczeństwu w województwie warmińsko-mazurskim. 

5.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęto jednomyślnie. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący komisji Stanisław Gorczyca zakończył posiedzenie komisji (godz.13:18).

                                                                                        

                                                                                Przewodniczący Komisji 

          

                                                                                     Stanisław Gorczyca 

Protokół sporządził: Maciej Zasada 


